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RG 0052/ XXIII/ 2009 

 
P R O T O K Ó Ł   NR   XXIII/ 2009 

 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wart� w dniu 29 stycznia 2009 r. 

 
Punkt 1. 
Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 16:00 w Gminnym O�rodku Kultury w Nowym Mie�cie nad Wart� 
dokonał Janusz Janicki- Przewodnicz�cy Rady Gminy powitał zebranych Radnych, Sołtysów 
oraz zaproszonych go�ci. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodnicz�cy poinformował, �e obecnych jest 15 Radnych stanowi�c 
niezb�dne quorum do podj�cia uchwały. 
Punkt 3. 
Przyj�cie porz�dku obrad.  
W punkcie tym pan Przewodnicz�cy Rady Gminy przedstawił nast�puj�cy porz�dek 
posiedzenia: 
Punkt 4. 
Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodnicz�cego Rady Gminy o działalno�ci w okresie mi�dzy Sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy Sesjami. 
Punkt 7. 
Podj�cie uchwały w przyj�cia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wart� 
na rok 2009. 
Punkt 8. 
Podj�cie uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Zespołu Ekonomiczno- 
Administracyjnego w Nowym Mie�cie nad Wart�. 
Punkt 9. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 10.  
Sprawy bie��ce. 
Punkt 11.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 12.  
Zamkni�cie sesji. 
Ad 4) Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

W punkcie tym głos zabrał pan Janusz Janicki- Przewodnicz�cy Rady Gminy odczytał 
protokół z XXII Sesji, do protokołu nie zgłoszono �adnych poprawek. 
Ad 5) Informacja Przewodnicz�cego Rady Gminy o działalno�ci w okresie mi�dzy 
Sesjami. 

W punkcie tym pan Przewodnicz�cy Rady Gminy przedstawił informacj� dotycz�c� 
działalno�ci w okresie mi�dzy sesjami. Pan Janusz Janicki, z pełn� satysfakcj� stwierdził, �e 
dy�ury jakie odbywa w biurze rady w wyznaczonych godzinach ciesz� si� coraz wi�kszym 
zainteresowaniem. Ponadto pan Przewodnicz�cy wyraził nadziej�, �e Wiadomo�ci Lokalne 
b�d� szerzej zapoznawały  mieszka�ców z tym co si� dzieje na terenie gminy czyli z 
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informacjami jak pracuje rada, jakie problemy pojawiaj� si� na terenie Gminy. Pan Janusz 
Janicki wyraził niezadowolenie z przekazu i wiarygodno�ci informacji jakie ukazywały si� do 
tej pory w Wiadomo�ciach Lokalnych. Na tym pan Przewodnicz�cy  zako�czył swoj� 
wypowied� i przekazał głos panu Wójtowi.  
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy Sesjami. 

Wójt Gminy pan Aleksander Podemski rozpocz�ł od kwestii ceny wody i �cieków, 
informuj�c rad� i� w my�l przepisów Rada ma cały luty na zaj�cie stanowiska odno�nie cen 
wody i �cieków jakie b�d� obowi�zywały od 1 kwietnia 2009 r. na terenie Gminy. Pan Wójt 
zaproponował stawk� ceny wody jako- 1,90 zł za m3, cen� odbioru �cieków -2,00 zł za m3, 
natomiast cen� �cieków dowo�onych beczkowozem zaproponował, aby zostawi� na 
dotychczasowym poziomie tj.- 2,50 zł za m3 brutto. Wójt informował rad�, �e sprawa 
dowo�onych �cieków nie jest prost� kwesti�, poniewa� w przyszło�ci przepisy, które zaczn� 
obowi�zywa� b�d� przymuszały do zorganizowania  punktu zlewnego, który to punkt b�dzie 
musiał spełnia� takie parametry, którym gmina na chwil� obecn� nie jest w stanie sprosta�. 

Kolejn� kwesti� jak� poruszył pan Wójt jest kwestia konkursów, zwi�zanych z 
uruchamianym 2 lutego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich. Pan Aleksander 
Podemski informował i� w ramach odnowy wsi zgłaszane s� dwa projekty z czego jeden 
projekt dotyczy modernizacji �wietlicy Wiejskiej w Boguszynku, natomiast drugi dotyczy 
odnowy Gminnego O�rodka Kultury. 

Nast�pnie Wójt poruszył kwesti� budowy tzw. „Orlika”, boiska wielofunkcyjnego w 
Gminie. Wójt zach�cał radnych do podj�cia decyzji czy boisko to ma by� budowane czy nie, 
jednocze�nie informował, �e 660 tysi�cy zł Gmina otrzyma z zewn�trz, czyli 330 tysi�cy zł 
od Marszałka i 330 tysi�cy zł z Ministerstwa. 

Na zako�czenie Wójt wspomiał m.in. o sprawie ekwiwalentu dla stra�aków,  który 
b�dzie wypłacany za ka�d� akcj� po�arow�. Ponadto zawiadomił, �e wywieziono tzw. kubły  
gminne z ka�dej wsi, w zwi�zku z powy�szym mieszka�cy Gminy s� zmuszeni do podpisania 
umowy z firmami wyworz�cymi �mieci i odpady.  
Na tym Wójt swoj� wypowied� zako�czył, po czym Przewodnicz�cy przeszedł do kolejnego 
punktu.  
Ad 7) Podj�cie uchwały w przyj�cia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto 
nad Wart� na rok 2009. 

Projekt uchwały odczytał Przewodnicz�cy Rady Pan Janusz Janicki, w zwi�zku z 
brakiem pyta� Przewodnicz�cy  zaproponował głosowanie za przyj�ciem uchwały.                         
„Za” przyj�ciem uchwały opowiedziało si�  15 radnych.  
Uchwała Nr XXIII / 163 / 2009 stanowi zał�cznik do niniejszego protokołu.  
Ad  8) Podj�cie uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Zespołu Ekonomiczno- 
Administracyjnego w Nowym Mie�cie nad Wart�. 

Projekt uchwały odczytał Przewodnicz�cy Rady pan Janusz Janicki. Po odczytaniu 
uchwały w zwi�zku z brakiem pyta� Przewodnicz�cy zarz�dził głosowanie, „za” przyj�ciem 
uchwały opowiedziało si� 15 Radnych.  
Uchwała Nr XXIII / 164 / 2009 stanowi zał�cznik do niniejszego protokołu.  
Ad  9) Interpelacje Radnych. 

W zwi�zku z brakiem interpelacji Przewodnicz�cy Rady pan Janusz Janicki 
zaproponował przej�cie do punktu kolejnego. 
Ad 10) Sprawy bie��ce. 

W punkcie tym pan Przewodnicz�cy Rady Gminy, odczytał Sprawozdanie z Prac 
Komisji Rewizyjnej za 2008 rok. Sprawozdanie stanowi zał�cznik do niniejszego Protokołu. 
W zwi�zku z brakiem  pyta� odno�nie sprawozdania z Prac Komisji Rewizyjnej 
Przewodnicz�cy zaproponował przej�cie do punktu kolejnego. 
 



 - 3 - 

Ad 11) Wolne głosy i wnioski. 
 Jako pierwszy głos zabrał Radny Janusz Janicki, z pro�b� o organizowanie w 
bie��cym roku zebra� sołeckich. 
  Nast�pnie głos zabrał Radny Mirosław Ratajczak, Radny wysun�ł propozycj�, aby 
wykona� plan  inwestycji jakie b�d� realizowane w bie��cym roku, celem zawiadomienia 
mieszka�ców poszczególnych sołectw na zebraniach sołeckich. W odpowiedzi Wójt 
informował Radnego, �e ka�demu Radnemu bud�et jest doskonale znany i ka�dy wie jakie 
inwestycje b�d� realizowane w bie��cym roku.   

Kolejno głos zabrał pan Bronisław Pawlak, który zwrócił si� do Rady z opini�  i� 
chodnik we wsi Chocicza został nieprawidłowo wykonany. Pan Przewodnicz�cy przywołał 
pan Pawlaka do porz�dku, prosz�c o merytoryczne, tre�ciwe i spójne pytania, aby mo�na było 
udzieli� panu Pawlakowi konkretnej odpowiedzi. Pan Pawlak kontynuował jednak swoj� 
wypowied� na temat chodnika w Chociczy oraz na temat nie organizowania zebra� sołeckich, 
nie zadawał konkretnych pyta�, w zwi�zku z czym pan Przewodnicz�cy odebrał głos panu 
Pawlakowi i oddał głos kolejnej osobie.  

Pan  Sołtys Henryk Prochownik zwrócił si� z pytaniem do Wójta Gminy czy Gmina 
posiada �rodki finansowe na budow� przydomowych oczyszczalni. Wójt odpowiedział panu 
Sołtysowi, �e jak do tej pory od ok. 2- 3 lat Gmina dopłacał do takich oczyszczalni z 
Gminnego Funduszu, poniewa� z bud�etu Gminy nie mo�na dopłaca� do takich obiektów. 
Wójt zawiadomił, �e zmiany w Gminnym Funduszy b�d� dokonywane na nast�pnej sesji, 
wtedy b�dzie mo�na powiedzie� co z funduszami na oczyszczalnie przydomowe.  

Po zako�czeniu wypowiedzi  Wójta głos zabrał Przewodnicz�cy rady pan Janusz 
Janicki, zwracaj�c si� z pytaniem do pana Aleksandra Podemskiego czy dobrze zrozumiał, ze 
w my�l najnowszej interpretacji przepisu stra�acy b�d� mieli płacone za ka�d� akcj� 
po�arow� i za ka�dy wyjazd niezale�nie czy otrzymaj� wynagrodzenie w miejscu pracy czy 
nie. W odpowiedzi Wójt informował, �e pierwszym podej�ciem była opcja zapłaty stra�akowi 
który podczas akcji po�arowej w godzinach pracy nie uzyskał wynagrodzenia w zakładzie 
pracy. Jednak�e po analizie prawniczej okazało si�, �e przepis ten nale�y szerzej potraktowa�. 
Wójt dodatkowo informował, �e stawki jakie rada ustaliła s� bardzo zbli�one do stawek 
innych gmin. 

Nast�pnie głos zabrał Sołtys wsi Kruczyn pan Marek Banaszak, który zwrócił si� z 
pytaniem do Wójta jaki jest koszt wybudowania boiska tzw. „Orliki”. Pan Aleksander 
Podemski zawiadomił, i� koszt budowy orlika waha si� w granicach od 1 do 1,5 miliona. 
Wójt wyraził opini�, �e w�tpliwym jest i� kwota 1 miliona b�dzie wystarczaj�ca.   
 Radna pani Zofia K�dziora zwróciła uwag� przedstawicielowi Gazety �redzkiej panu 
Czesławowi Jareckiemu i� w ostatnim numerze tygodnika pojawiły si� powa�ne nie�cisło�ci i 
zarzuty pod k�tem Rady Gminy Nowe Miasto nad Wart�. A mianowicie pani Radna zwróciła 
uwag�, �e na posiedzeniu wspólnym komisji nie było 10 a 13 radnych, co wi�cej pani Radna 
wyraził zdanie, �e nieprawd� jest, �e rada nie mogła podj�� decyzji odno�nie stawek za wod� 
i �cieki. Po czym głos zabrał Przewodnicz�cy Rady, który przychylił si� do opinii pani Zofii 
K�dziory i� w Gazecie �redzkiej- oraz zdaniem Przewodnicz�cego- w Wiadomo�ciach 
Lokalnych pojawiaj� si� wiadomo�ci nieobiektywne, cz�sto przesadzone tre�ci�. Kolejno głos 
zabrał pan Czesław Jarecki, który wyraził opini� �e rada nie zna swoich zasad, albo �le rada 
czyta, albo �le interpretuje, poniewa� na posiedzeniu wspólnym było 13 radnych, ale 3 
radnych zwolniło si� w zwi�zku z czym zostało 10 radnych przez co Wójt wyraził zdanie, �e 
nie b�dzie głosowania poniewa� zostało 10 radnych.  Pan Jarecki informował, �e sam sobie 
nie ma nic do zarzucenia, a wszelkie pretensje rada mo�e kierowa� pod adresem redaktora 
naczelnego Gazety �redzkiej, poniewa� z artykułu który składa si� z 1500 wyrazów cz�sto 
publikowany jest w wersji skróconej. W trakcie wypowiedzi pana Czesława Jareckiego sal� 
opu�cił pan Bronisław Pawlak.  
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 Pan Wincenty Pawelczyk sołtys wsi Chocicza, zabrał głos odno�nie zebra� wiejskich. 
Pan Sołtys wyja�nił, �e organizowanie zebra� wiejskich nie było praktykowane poniewa� 
ka�de zebranie nie cieszyło si� du�� frekwencj� mieszka�ców sołectwa. Drug� spraw� jak� 
poruszył pan Sołtys jest zachowanie pana Pawlaka, które zdaniem pana Sołtysa jest 
nieodpowiednie, urz�dzanie tego typu „ pyskówek” na Sesjach jest niepotrzebne, poniewa� 
ka�dy mieszkaniec Chociczy jest zadowolony z chodnika, a co wi�cej wi�kszo�� sołectw 
zazdro�ci wsi Chocicza tego� chodnika.  Ponadto Pan Sołtys wyraził opini�, �e zachowanie 
pana Przewodnicz�cego jest jak najbardziej wła�ciwe i zgodnie ze Statutem Rady Gminy, 
poniewa� o charakterze przebiegu sesji decyduje Przewodnicz�cy Rady.  
 Kolejno głos zabrała pani Sołtys Mirosława Tomczak, która zwróciła si� do Wójta 
Gminy czy b�d� mieszka�com dostarczane worki na segregacj� �mieci, poniewa� po 
rozmowie telefonicznej z pracownikiem firmy wywozowej Artur Zysk, poinformowano pani� 
Sołtys, �e zostanie zorganizowane spotkanie Wójta z dana firm� wywozow� celem 
omówienia czy worki z tej firmy b�d� dostarczane czy nie. Nast�pnie pani Tomczak zwróciła 
si� z pro�b� o załatanie 3 du�ych dziur na drodze Nowe Miasto- Wolica Kozia. 
W odpowiedzi Wójt poinformował, �e zamierzeniem firm wywozowych jest to, aby Gmina 
zaopatrywała mieszka�ców w worki, co jest niemo�liwe, poniewa� firmy operuj�ce na rynku 
majk� obowi�zek rozliczy� si� z segregacji. Natomiast je�eli chodzi o drog� Wójt wyraził 
zdanie i� wie o tych dziurach na drogach przybocznych, które s� faktycznie widoczne po 
roztopach, i zostan� podj�te działania, aby je załata�. Po czym pan Jarosław Wawrzyniak 
Radny powiatowy dodał, �e na pewno kwestia tych dziur zostanie zgłoszona. 
 Radny Julian Janicki w imieniu swoim i mieszka�ców podzi�kował za 
wyremontowanie drogi na ulicy Kra�cowej, ponadto Radny poprosił Wójta o załatanie kilku 
dziur na drodze asfaltowej w Boguszynku. 

Nast�pnie głos zabrał pan Sołtys Grzegorz Gogulski, który zwrócił si� z pro�b� do 
Wójta Gminy o budow� chodnika w Kl�ce na drodze wojewódzkiej, nast�pnie sołtys 
podzi�kował Radzie i Wójtowi za przyznanie ekwiwalentu dla stra�aków.  

Na zako�czenie głos zabrał Radny Ireneusz Janicki, który zwrócił si� do Wójta z 
pro�b� o przedyskutowanie pomysłu na temat terenów w Nowym Mie�cie, które mogłyby by� 
przeznaczone na cele rekreacyjne. Wójt poinformował Radnego, �e temat b�dzie 
przedyskutowany, jednak�e nale�y zaznaczy�, �e Gmina nie mo�e czerpa� z takiej 
działalno�ci pieni�dzy, inn� spraw� jest gdyby znalazł si� inwestor.  
Pan Przewodnicz�cy wyraził zdanie i� pomysł jest niezwykle atrakcyjny, cho� od strony 
prawnej trudny.  
Ad 12 )  Zamkni�cie sesji.  

W zwi�zku z wyczerpaniem porz�dku obrad Przewodnicz�cy Rady pan Janusz Janicki                      
o godzinie 18:00 zamkn�ł XXIII Sesj� Rady Gminy. 
 
 
 
 
 
Protokołowała :      Przewodnicz�cy Rady Gminy 
Referent administracyjno- biurowy 
 
 
       Julita Ciarci�ska              /- / Janusz Janicki 

 
 

 


